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išsijungė iš linkio turboge- 
neratorius Nr 2 dėl 6 kW 
transformatoriaus 
Tą pačią dieną 20.13 vai. 
turbogeneratorius 
įjungtas j tinklą. Negauta 
8150 kWh elektros energi-

1988 m. gruodžio 20 
1989 m. sausio 2 dieno
mis išmetamos j atmosferą 
radioaktyvios 
svyravo leistinomis normo
mis: inertinės radioakty
vios dujos nuo 9,3 iki 15,7 
proc.; ilgaamžiai radionuk- 
lidai nuo 0.G iki 1,92 proc.: 
131 jodas nuo 1,7 iki 10.7

Salyje stiprėja procesas perėjimo iš administracinio 
ūkininkavimo metodu prie pagrindinės gamybos 
organizavimo ekonominiais metodais.

Mūsų elektrinėje, socialistinėje įmonėje, kol kas šioje 
kryptyje nieko ypatingo neįvyko. Net negirdėti apie ko

kius nors pasiūlymus šia linkme. O juk yra apie ką 
pagalvoti, kai ką naujo prilaikyti pas mus. Imkime, 
pavyzdžiui, pirmąją naują formą — rangą. Rangoviniam 
aptarnavimui galima būtų perkelti elektros, šilumos 

; automatikos ir matavimo cechų įrengimus- Normos ir 
įkainiai visiems remonto darbams šių cechų 
aptarnavimui, pagrinde, yra, todėl sutartis dėl 
galima perkelti į realų skaičių pagrindą, 
įdiegimas padidins personalo atsakomybę už 
darbą, kokybę, cechų degantį kasdienybės ritmo darbą 
pavers planinių darbų tėkme ir suinteresuos ateitimi, 
jeigu sudarysime rangos sutartį ilgesniam laikui.

Sekanti, progresyvi nauja darbo organizavimo forma 
—- nuoma.

Įgyvendinti šią organizacijos formą, mano nuomone, 
elektrinėje taip pat yra galimybės. Technologinio azoto 
ir deguonies cecho kolektyvas veda savistovią gamybos 
šaką, kurios produktai: deguonis, azotas, suspaustas 
oras, o taip pat teritoriškai nepriklausoma nuo pagrindi
nio bloko pastato produkcija. Kainos produkcijai 
yra. mažmeninės, normatyvai taip palv Tai kodėl 
nepagalvojus apie technologinio azoto ir deguonies ceu'.* 
kolektyvo nuomą šiam gamybiniam kompleksui, žinoma, 
įskaitant montavimo užbaigimą iki šio! nesumontuolų 
įrengimų ir pilną statybos darbų užbaigimą. O jeigu 
užbaigti statybą ir pagrindinių priemonių montavimą

cheminiame ceche, skystų atliekų perdirbimui pastatuose 
150., 158 ir t. t., galima pagalvoti apie nuomą šios ga
mybos pilnu kompleksu.

Visiškai lokalus kolektyvas — specskalbykla yra nuo
savame pastate, užbaigtas gamybos ciklas- Esant 
tokioms sąlygoms jiems jau reikėjo seniai pereiti nuomai.

Pagal tiesioginių sutarčių sistemą su elektrine galėtų 
dirbti derinimo cechas ir mokslinio tyrimo skyrius.

Pats sunkiausias, mano nuomone, elektrinėje yra 
klausimas — šilumos jėgos ir reaktoriaus įrengimų 
remontas: kapitalinį remontą atlieka pašalinės or
ganizacijos, nors įkurtos perduotų mūsų darbo limitų 
sąskaita, o einamąjį remontą — atliekame savomis 
jėgomis. Tokiu būdu, vienu iš pasiūlymų, nukreiptų 
šios problemos išsprendimui, galėtų būti pilnakraujė 
centralizuoto remonto cecho organizacija esamo elektri
nės centralizuoto remonto cecho bazėje, perduodant jam 
turbinų ir reaktorinio cechų remonto personalą, o taip 
pat pašalinių organizacijų sugrąžintą personalą. Vė
liau, perduodant įrengimus šiam cechui, kuris aptarnau
ja rangos būdu. Todėl pagrindiniai elektrinės įrengimai 
gaus ilgai lauktą šeimininką.

Štai tokios iškyla mintys, kada pradedi galvoti: o 
kaip panaudoti naujas ūkininkavimo formas ir mūsų 
elektrinėje.

Sutarties formas nuomos rangai 
paskaičiavimus galima užsakyti adresu: 246004. 
lis. Robočaja, Nr. 22, kooperatyvas „Spuinik“.

gedimo medžiagos

Nr. 2

jos.
Antrasis blokas dirbo sta

biliai vidutiniu elektro- 
apkrovimu 1250 MW. Elekt
ros energijos gavimo planas 
gruodžio mėn. įvykdytas 
41,4 proc. Pagaminta 
1452511 tūkst., o atleista 
1332239 tuksi kWh. Iš viso 
per metus pagaminta 
12809144 tūkst. k\Vh, par

duota 11707267 tūkst. kWh. 
Gavimo planas įvykdytas 
S6,G proc., atleista — 87,2 
proc.

Avarinis blokų sustabdy
mo kiekis praėjusiais me
tais — 11, iškrovimų kie

kis — 19.

įrengimų 
rangos 
Rangos 
atliktą

proc.
Gama spindulių 

stiprumas Sniečkuje 9—11
dozės

mikro R/h.
* * *

Atominės energetikos 
ministerijos įsakymu priim

tas nutarimas trečiojo blo
ko statybos 
Paruošti dokumentai

sustabdymui, 
nuk

reipti į VETMPTI projek- 
linės-sąmatinės dokumenta
cijos paruošimui bloko kon-

ir normatyvų 
Gome-

J. Mochovas servavimui.
ketvirčiui.

Užduotis IŠilumos automatikos ir ma
tavimo cecho inžinierius

gogika.
Visa lai žiūrint per 

šiandienos prizmę, mes no
rime iaip sutvarkyti moky
mo procesą, kad kiekviename 
apmokyme, sekant paprastą 
ir sudėtingą principą ir ati
tinkant mokymo planui ga
minti Sniečkaus gyvento
jams reikalingus daiktus — 

paprasčiausiu 
kabliuku arba prietaisu san
technikos reikalams ir bai
giant daug sudėtingesniu 
gaminiu. Baigus mokslą ge- 
riausiems norime suteikti 
teisę dirbti mokymo koopc- 
.ratyvuose. Susitarta su ga
myklos ..Tenzor“ direktoriu
mi D- Vorobeičikovu dėl 
radioįrengimų 
Manome, kad mes galėsime 

gaminti produkciją, surištą su 
suvirinimo gamyba, staliaus 
darbais. Su pasiūlymais 
bendradarbiavimui į mus 
kreipiasi Sniečkaus koope
ratyvai. Galutinį šių klausi
mų sprendimą priims pro
fesinės technikos mokyklos 
Taryba.

Svarbiausia, kad auklėji
me darbu mes matome — 
mokinių atitraukimą nuo 
betikslių vaikščiojimų ir 
išdaigų. Tegul kiekvienas 
galės uždirbti sau pinigų, o 
ne prašyti jų pas tėvus.

Pagaliau ir darbuotojų ko
lektyvui nepatogu sėdėti 
valstybinio biudžeto dota
cijų saskaita, reikia steng
tis dirbti saviūkiskaita, sa
vi apsimokant.

Kas liečia auklėjimą ko
lektyve ir per kolektyvą, 
pirmenybę tenka atiduoti 
įvairios savivaldos organi
zacijai. Mūsų iniciatyvinė 
grupė kuria savivaldos 
koncepciją, remiantis TSRS 
Įstatymu apie socialistinę 
įmonę ir PTM projektu- 
Nors tai įstatyminiai doku
mentai. tačiau kolektyvo kū
ryba reikalinga.

(Nukelta į 2 psl.)

RENKAMĖS ATEITĮ SAVO NENAUDAIKoresp. Kokių profesijų
bus mokoma?

A. S* 1988 m. gruodžio 2 d. 
įvyko gyvenvietės įmonių 
ir organizacijų posėdis,
kurio protokolas gruodžio
8 d. buvo patvirtintas gy
venvietės Vykdomajame ko
mitete. Pateiksiu ištraukas
iš priimto dokumento.

„Sutinkamai Vieningam 
darbų ir profesijų tarifų- 
kvalifikacijų žinynui, dar
bininkų kadrų kvalifikacijos 
poreikiams patenkinti Snieč
kaus gyvenvietėje, numaty
ti profesinėje technikos 
mokykloje sekančių grupių 
moksleivių paruošimą:
reaktoriaus, turbinų įrengimų 
remonto šaltkalvis; rankinio 
suvirinimo elekirosuvirin- 
tojas; automatikos aptarna
vimo, matavimo priemonių 
remonio elektrinėje elektro- 
Šaltkalvis; kontrolės-mata- 
vinio prietaisų šaltkalvis; 
elektros įrengimų aptarnavi
mo ir remonto elektromonte
ris; rankinio suvirinimo 
ei ck t ros u v iri n t oj as; r a d i o - 
elektroninės aparatūros mon
tuotojas; radioelektroninės 
aparatūros ir prietaisų mon
tuotojas kontrolierius ir 
reguliuotojas: dažytojas-iin- 
kuotojas; virėjas.

Virėjo specialybės moky
mas bus pravedamas vidu
rinės mokyklos bazėje, 10 
mėn- laikotarpyje. Likusių 
profesijų —3 metai nepilnos 
vidurinės mokyklos bazėje.

Dar kartą sugrįžkime prie 
minėto protokolo.

„Sniečkaus gyvenvietės 
vidurinių mokyklų direkto
riams pravesti profonenta- 
viino darbą mokinių tarpe, 
tikslu išaiškinti moksleivius, 
norinčius mokytis profesi- 

je technikos mokykloje. 
Kreiptis į Ignalinos rajo- 

liaudies švietimo skyrių 
prašymu, kad būtų at

sižvelgta į PTM komplekta
vimą Sniečkuje, priimant 
1989 metams moksleivių 
proiorientavimo planą“.

Gruodyje Lietuvos Vals
tybinis miestų techninės 
priežiūros komitetas pravedė 
musų elektrinėje patikrinimą 
kaip laikomasi saugiu eks
ploatacijos taisyklių ’ kelei
viniuose liftuose ir keliant 
krovinius. Patikrinimas 
rodė, kad liftus mūsų per
sonalas eksploatuoja visiš
kai nemokšiškai. Konkretus 
pavyzdys: mūsų komisija, 
susidedanti iš keturių atsto
vų buvo lifto kabinoje bloko 
D-,,0“ 5.9 atžymoje. į liftą 
įėjo penktas žmogus (tai 
jau pažeidimas, nes krovi
nio pakėlimas — 4 žmonės), 
šilumos automatikos ir 
(avimo cecho elektros šalt
kalvis M. Gračiovas, po kili
kui* i ii manipuliacijų (pakim
ba ant sieninio telefono, 
kabinos apačioje relė nedir
ba) liftas pradeda 
Reikėjo jį palydėti į cecho 
viršininko kabinetą pokal
biui.

1989 m- rugsėjo 1 d. Sniečkuje planuojama atidaryti profesinę technikos mokyklą.
Mes kreipėmės j einantį mokyklos direktoriaus pareigas A. Samoilenką atsakyti

į keletą skaitytojų pateiktų klausimų.

K°resp. Jūs įsitikinę, kad 
sukomplektuoti mokyklą pa
siseks, pagrinde gyvenvietės 
abiturientų sąskaita?

A. S- Įdomus klausimas.
Viename Vykdomojo komite
to posėdyje pirmosios vidu
rinės mokyklos direktorius 
V. Frolovas pasakė, kad iš 
437 moksleivių. baigusių 
devynias klases ir 229 abi
turientai 11 — 12 klasių j 
profesinę technikos mokyk
lą eis mokytis 80—100 žmo
nių. Negalvoju, kad šis 
klausimas teisingas. Benį 
jau todėl, kad profesijos 
pasirinkimui turi įtakos ir 
mokyklos, ir tėvai, ir įmo
nės. Ir pagaliau, kas pats 
svarbiausia, mes neklausia
me nuomonės pačių moks
leivių.

PTM kolektyvas planuoja 
pravesti proforienlacinį dar
bą Ignalinos ir Zarasų rajo
nuose.

Dauguma profesijų yra 
prestižinės. Tai darbo klasės 
elitas su geromis darbo 
sąlygomis ir atlyginimu.
Visa tai suteikia vilčių 
sukomplektuoti grupes.

Koresp- Kokia kalba bus 
pravedamas mokymas?

A. S. Gyvenvietės įmonių 
ir organizacijų pasitarimo 
minėtas protokolas atsako j 
šį klausimą:

„Veiks grupės rusų 
ir lietuvių kalbomis, kuriose 
bus mokoma sekančių spe
cialybių: radioelekroninės
aparatūros ir prietaisų mon
tuotojas; radioelektroninės 
aparatūros ir prietaisų regu
liuotojas; virėjas“.

Šiose grupėse gamybinis 
mokymas bus pravedamas 
lietuviams jų valstybine

lės; vamzdžų išvedžiojimo 
pakeitimas: eilėje kabinetų 
ir laboratorijų neįvykdyta 
įrengimų išdėstymas; pro
jekto pakeitimas išskirtų 
lėšų apimtyje; ketvirtojo 
protokolo atsiradimas, 
kcitusio techninės mokyklos 
profilį — iš statybinio 
clektroradiolechninį,

materialinės-techni
nės bazės pakeitimą iš 
pagrindų — štai visas tas 
nepilnas sąrašas sprendžia
mų klausimų. Ir šie žmonės 
kol kas nežino: gaus jie 
darbą šioje mokykloje 

Prieš pusę metų iki 
kyklos atidarymo 
biurokratinė mašina leidžia 
paimti 4—5 etatinius žino- 

j$ administracinio skai-

pradedantkalba, rusams — rusų kalba.
Kas liečia lituvių kalbos 

mokymą rusų kalbą žinan
čio kolektyvo, čia nereikia 
„varyti arklius“ ir negalima 
nekreipti dėmesio į realią 
situaciją. Reikalingas 3—4 
metų pereinamasis laiko
tarpis, kad kursų pagalba 
visi darbuotojai išmoktų 
valstybinę kalbą. gerinti 
lietuvių kalbos dėstymą 
bendrojo lavinimo mokyk
lose.

Koresp. O kaip sprendžia
mas kadrų klausimas?

A. S. Devyniasdešimčiai 
etatinių vienetų 
melu yra jau 214 pareiški
mų. Kandidatų tarpe — 7 
pareiškimai lieluvių tautybės 
gyventojų ir 85 proc pareiš
kimų moterų. Tokia padėtis 
ne j gerąją mokyklos funk
cionavimo pusę.

Koresp. Jūs turite galvoje 
didelį moterų skaičių?

A. S. Taip. Racionalus 
jėgų pasiskirstymas — 60 
proc. vyrų ir 40 proc. mo
terų.

pa

pu

kas
sudaro gamybos.

ma-

ar ne. 
mosi no mūsų judėti.

nes
čiaus.

Siame sąraše nėra direk
toriaus pavaduotojo mokymo 
-gamybiniams reikalams pa
reigų, o juk būtent jis užsi

ima kabinetų ir laboratori- 
j os į rengi mų lechni nėmis
mokymo priemonėmis, 
tomatika, įrengimais.

Visa lai reikalauja greito 
etatinių vienetų ir derinimo 
grupės įvedimo-

Derinimo darbus 
atlikti atskirais 
ir laboratorijomis. Priduoti 
viską iš karto — ncjmano-

Visi mato kaip eksploatuo
jami liftai, ką vežioja kabi
nose. tačiau niekam nekyla 
noras — sustabdyti; pagal
voti. juk visa tai — mūsų. 
Gėda!au-

Krovininių kranų cksplo- 
aiavimas taip pat ne visai 
tvarkoje. Personalas sąmo
ningai pažeidžia slropuoja- 

krovinių 
Kranininkai 
atlieka jiems patikėtas pa
reigas. O turbinų ceche at
sakingi žmonės — formaliai.

Koresp. Aleksandrai Niko- 
lajcvičių. Viskas, apie ką 
mes kalbame — tai vidaus 
reikalas. Galvoju, kad mūsų 
skaitytojams būtų įdomu 
sužinoti smulkiau apie ypa
tybes, principus, kuriais 
planuojama vykdyti moky
mo procesą ir auklėjimą?

A. S. Daugiau kaip tris 
mėnesius šiuo klausimu už
siėmė entuziastų grupė. 
Gaila, kad jiems reikia 
dirbti visuomeniniais pag
rindais. Objekto, kadrų 
globojimas, įrengimų užsa
kymas; palaikymas tiesio
ginių ryšių su gamyklomis- 
gaminlojomis, .komandiruo-

rcikia 
kabinetais taisykles.

neatsakingai
mų

ma.
Atsakydamas į Jūsų klau

simą pasakysiu, kad moky- 
mo-auklėjimo proceso orga
nizavimą mes planuojame, 
pagrįsdami A. Makarenkos 
principais, įtraukiant darbi
nį auklėjimą su ūkiskaitos 
elementais. Auklėjimas ko- 
Icklvve ir per kolektyvą, ir 
tai. ką mes šiandien vadina
me bendradarbiavimo peda-

Visa, kas išsakyta, kalba 
apie tai. kad patys sudarome 
sąlygas plisti negatyvioms 
kalboms apie elektrinę.

V. Cičelis 
LTSR Valstybinės mies
tų techninės priežiūros 
inspektorius

_j



RENKAMĖS ganizacijos?
A. S. Neigiamai.
Koresp.. Ir ką. gi, konfron

tacija?
A. S. Ne, ieškojimas opti

malių kelių. Tačiau pratęsiu 
mintį. Bendradarbiavimo pe
dagogika — tai visų pirma 
gerų patyrimo metodų die
gimas. Pavyzdžiui, mes 
susitarėme su Ukrainos res
publikiniu metodiniu kabi
netu. kuris suliko komandi
ruoti į Sniečkų žymų meto
distą, Satalovo vienmintį, 
Krivonogich užsiėmimų pra- 
vedimui. Paskutiniu 
abejojama dėl 
klasinės pamokų 

mos. Tokia mokymo siste
ma proiesinėje technikos 
mokykloje skiriasi nuo mo
kyklinės: namų darbų už
duočių nėra. Naujos me
džiagos įsisavinimas pasie
kiamas mokymo - procese. 
Tačiau tai atskiro pokalbio 
tema.

. Kaip žinoma, gruodžio ’'rįs6’i'k, 'į*pSfiji' J3™i I Korap'"lV’konffirfiai Jos

ifkžlimoTTslžS Ąokinąo- iŠ”“" aSSSmios "a!'1. fSJjKiiui. mokyklos

fą.**#*** t4S*W % .ras
darytos sąlygos nenustaty- vmtų rajonų. Nuo kiekvieno d s jr Svenčio- auklėjimo proceso iw«*ių
tam kandidatų skaičiaus iškė- rajono, įeinančioj rinkim - įe na gm inos .r Sv į blis ^ ^ kaj

S»5r g- mmtil įį.
Vykdyti ne tik kaip kon

troliuojamas funkcijas, bet 
patiems numatyti, kontro
liuoti ir vykdyti, tuo pačiu 
už tai atsakyti. Tai prinei- 

piallai svarbu. Būtinos ir 
laikinos kūrybinės grupės 
atskiroms problemoms. Mo
kyklos įstatai turi tapti 
pagrindiniu juridiniu doku
mentu šiam kolektyvui. įni
kime klausimą: kad ir apie 

nuosavybės

ATEITI
mokyklos įstatuose įrašė: 
kiekvienas kolektyvo narys 
materialiai atsako už pada
rytą nuostolį. Tokiu atveju 
nieks nesmerkia žmogaus 
jo asmeninių gerų ypatybių. 
Galima juk ir netikėtai iš
mušti stiklą. Ką darysi: iš- 
mušei — įstiklink.

Arba klausimas apie įvai
rius popierius ir posėdžius. 
Reikalingas vieningas, su- 
koordinuotas, be bereikalingų 
žodžių .mokyklos Tarybos 
planas. Todėl partiniuose, 
profsąjungos, komjaunimo 
ir dar 70 kitokių visuomeni
nių organizacijų (ačiū die
vui, kad jos visos nedirba) 
planuose nereikia kartoti to 
paties;

K°resp. O kaip atsižvelgs 
į tokias naujienas atitinka
mos aukščiau esančias or-

partiniam komitetui,IAEPakvietus
giuodžio 19 d. įvyko elektrinės specialistų, 
Sniečkaus gyventojų susitikimas su respub
likinio laikraščio ,, Komjaunimo tiesa“ re-

NELENGVAS
DIALOGAS

melu 
tradicinės 

siste-

dakcijos kolektyvu.
kad greitai, konstruktyviai spręstųsi prob
lemos, t. sk. ir saugios, patikimos elektrinės 
eksploatacijos.

,.Žmonės pradėjo svarstyti, straipsniuose 
buvo kai kas tendencinga, o kai kas teisiu- .
ga Vyksta analizė“. 1 socialistines
* „Daug kas priklauso nuo šalių aktyvumo saugumą. Iš s ™ s . 11 ^ °.£.u *
— šiuo metu aktyviau savo pozicijas gynė sukins 1 TO Pr°Jck{*. įej
Lietuvos visuomenė, tiesiog užvertė mus daugiau nėra. Lenkai šiuo
straipsniais. O informacijos keitimosi pro- I klausimu pius 1 •
ccsas — laikraščiui įprasta. Ir jeigu yra 
klaidos, jas reikia apginti, o mums — 
taisyti“.

„Straipsnių nuotaika, pagrinde, buvo
skeptiška, nukreipianti apmąstymui: reikia . .............................. .. ,
tai ar ne. Kai kurie dalykai paliečia aulo- Įvyko V šaukimo septintoji gyvenvietės palikti bent jau ikį penkių procentų, 
rių labai emocionaliai. Sprendžiant klausimą, Vykdomojo komiteto sesija. Vykdomojo Įvykusioje sekančią dieną rajono scs'JpJc
reikia suprasti ir kito poziciją. Pirmume} komiteto biudžetą 1989 metams, sumoje. Sniečkaus biudžetas padidintas įuu u
teisės aš nematau“. 233,85 tūkst. rub. nepatvirtinto dėl 160 rublių.

„Laikraštis — sudėtingas instrumentas, tūkst. rub. deficito pagal straipsnį „Gyvena- Dėl lietuviškos mokyklos Sniečkuje sesija
Taip rašyti, kad visiems patiktų, mos ne- mųjų namų ir komunalinis ūkis“. Pasiūlyta: nusprendė: rajono partijos komitetui, Vykdo-
galime, kitas reikalas, skaitytis su visi# vietoje 100 tūkst. rublių., išskirtų Sniečkaus majam komitetui kreiptis į Vakarų statybos
nuomone — būtina. Kas liečia elektrinę, Į gyvenamųjų namų ir komunaliniam ūkiui valdybą dėl mokymo kombinato patalpų
jeigu aš galvojęs, kad apie tai bus kalba- rajono valdžios, užplanuoti 255,6 tūkst. rub. perdavimo mokyklai. Antrosios vidurinės
ina, aš būčiau atvažiavęs su žmonėmis, kas — juk mūsų faktinės išlaidos 1988 indais mokyklos lietuviškų klasių mokytojai, moki-
žino faktus, rašė. Tačiau kai kurie straips- sudarė šiame straipsnyje 228 tūkst. rublių, nių tėvai išreiškė tvirtą sutikimą su šiuo
nių autoriai buvo pas jus, aš galvojau, kad iš jų 128 tūkst. rub. apmokėjo Ignalinos AE, variantu. Ir iš tikrųjų, 8 tūkstančių vietų
jūs nuomonėmis pasikeitėte“. ir tik 100 tūkst. rub. apmokėta iš gyveni- reikės mūšų moksleiviams 1995 metais,

„Medžiagas, dominančias ir išreiškiančias vietės Vykdomojo komiteto biudžeto. penkios supro: !'tuotos mokyklos patcnl^«
daugumos nuomonę, spausdinsime, nes tai Sesijoje kalbėjo rajono finansų skyriaus moksleivius t.«' mokantis dviejomis pan^pp
liaudies balsas, kas liečia konkrečių prie- vedėjas A. Žiūkas. 1989 m. rajono biudže- nomis. Ir lietu v vaikų jau 1993 metais
Juonių priėmimą — žodis redaktoriui, jis tas 10 mln. 200 tuksi, rublių. Iš jų gyve- bus 900 — štai jiems ir reikės mokymo
atsako ir moraliai, ir juridiškai“. namųjų namų komunaliniam ūkiui planuo- kombinato, kuri.- «r sumažins veikiančių

„Aš sužavėtas sveika skaitytojų galvose- jama išnaudoti 360 Įtiksi, rublių, kurie re- mokyklų apkrov: ir išspręs nacionalinės
na. Tai vertingiausia skaitytojo ‘ ypatybė, miantis Lietuvos TSR Ministrų Tarybom mokyklos problemą.
Geriau sveikai galvoti, negu lyginti su nutarimu dalinami tarp Ignalinos, Dūkšto Sutinkamai su komisijos pirmininkės
pasenusiomis dogmomis. Ir tada detaliau Į ir Sniečkaus, atitinkamai po 200,60 ir 100 prekybai pranešimu (ji ir planinės-biudžeti-
svarstant, priešpastatyti dvi nuomones, gali- tūkst. rub. nes) V! Luferenko, 1989 metams Sniečkui

Aš anlvoiu kad iūs užsidirbote atitinka- 1113 pazve^ * 1 ^ pačią problemą įvairiai. Deputatai pas1 ulė padidinti Sniečkaus išskirta 850 tonų cukraus, pirmajame ketvir-mį'ApolftSTapiUla “l.non^l iSlimus nuo f .nenorėčiau, kad jūs galvotumėte. M gyvatėsbiud«,lą gyvęn tojų pajamų tyje bus parduo{a 200 ton! - 'sausyje ir
energetikos, nukreipėte taip, kad mus, nukreipia kažkieno ranka. Tikiu, kad sc. mi&u buvo vasaryje po 1 kg žmogui, o kovo mėn. -
sniečkiečius laiko vos ne priešais svetini- itamPa aPIink Sniečkų vėliau atslūgs. plane tik vienas procentas mokesčių puvo
kūniais“ * ^ Socialiniais klausimais žadame padėti. Kas paliekamas gyvenvietes žinioje, o siūlomi po 2 kg.

„Pas mus nuomonių pliuralizmas, o ne *‘.eS,a atominę elektrinę, reikalingi, tikriau- [
faktu" s,a1, ^0‘{ie kontaktai, kad išmoktume suprasti i

„Jūs kalbėjote apie S™ ž.rn.llslo

& ?##***• ........*
llola'ukia5 kadkUdėlISdiie!io ^'tikslo "^at Galvoju! dalyvavę šiame susitikime, liko 
ma pasiremt, iaktafs kuriuos galima iš- nepatenkinti. Jeigu pokalbis būtų nukrypęs
kreipti arba kažkiek pagražinti“ klta vaga butų buvo naudingiau. Tačiau

T - -i i „ i vargu ar butu buvę kitaip, labai jau daug
c ”.‘Llįl<jeį,mas ,uz pers'tvarky ą J pribrendo klausimų.
.Sąjūdis gimė ant banalaus klausi o, ■> Tikriausiai reikės dar ne vieno pokalbio,
vadinamas nacionaliniu. Tuo pakilo Jie u- kad atsirastų prisilielimo taškai, susidarytų
vių gyventojų aktyvumas, ir lai .na u i. naudingi kontaktai. Teisingą susidariusios
Jūsų laikraščio laukas pirma teisiai atiduo- si(lIaci>s anaIizę padarė gyvenvietės Vykdo-
as „Sąjūdžiui . O apie auklėjimą pilna )n0j0 |<0mileto pirmininkas R. Kumpis,

krauju internacionalizmu Lietuvos jaunimo. A6fū kad '„„išsigandote atvažiuoti pas
kurio organu yra laikraštis, nėra ne vieno . pravesli šj ne|elfgva dialogą, Žymus
rimto straipsnio. Teisingai is marksizmo- vaidm,uo jūsl |aikraš|-0; formuojant nega-
leninizmo pozicijų, nacionalinis klausimas ,yvją „uomonę apie mus - tai faktas. Adės
visiškai nepuoselcjamas . . irgi padarėme savo .įnašą. Bet būkime rea-

„Kas liečia Lietuvos visuomenes vaidmenį |jstais. Galvoju, rytoj geras (apie mus)
trečiojo bloko statybos klausime, reikia kai straipsnis neatsiras. Reikalingas ilgas kelias
kurių paaiškinimų. 1987 metų birzelyjei atšilimui, kada mes įrodinėsime. kad rcika-
Ignahnos AE administracija kreipėsi i dvi ,inga energija, kad priimamos priemonės
ministerijas klausimu dėl būtinumo pakeisti saugumui užtikrinti ir t. t.
ir suderinti projektą. Vasaryje kreipėmės Mes gerai matome, ir nenorime, kad ir 
pagalbos ir palaikymo i Lietuvos KP CKĮ. redakcija matytų negatyvios nomones vai-
Ministrų Tarybą. ^Taip, kad mes patys si sius. Iš aplinkinių vietovių išvažiuoja jau
kinsimą iškėlėme“. niinas, pas mus nenori važiuoti Lietuvos

„Sudarant visuomenės negatyvią nuomo- specialistai, neatleidžiamos statybinės me-!
nę, laikraštis nepadeda nei mums, nei res- džiagos respublikinėse bazėse ir kt. Tokiu
publikai. Manau, kad spausdinant straips- keliu mes nieko nepasieksime,
nius, kur kaltinamas elektrinės personalas Mes planuojame didelę gamyklą, kuri 50 
laikraštis elgiasi neteisingai. Galų gale, mln. rublių skirs miesto išvystymui. Pasla-
statėme suderinus, kartu su respublika. tys miestą, ir mes svajojame, kad po 5 me-
Kodėl gi kritikai pasirinko tik mus? Savo tų jis bus pasiūlytas Lenino arba Valstybi-
poleminį užmojį jūs galite nukreipti tiems-; nei premijai kaip naujo tipo miestų pavyz-
kas sprendžia elektrinės likimą. Mes nekal- dys. Įvedus j eksploatacija gamyklą išsispręs
ti tuo, kad ji pastatyta ir mes ją cksploatuo- daugelis ir kitų problemų. Čia bus gamina-
jame. Jūs gi mums trukdote“. ini širdies stimuliatoriai,‘personaliniai kom-

Iš „Komjaunimo tiesos“ redakcijos puses piuteriai, atminties diskai ir kt. Gamykla 
visus atsakymus galima apibendrinti dar faktiškai antrasis kvėpavimas Sniečkui.

Ir jeigu jūs padėtumėte formuoti

Šio susitikimo Sniečkuje laukė. Auditorija,
pasiruosusi ir 

laikraščių.
ir neskaitlinga, buvo 

apsiginklavusi iškarpomis iš 
kurios pilnai arba dalinai palietė Sniečkų, 
Ignalinos atominę elektrinę.
"Tikriausiai, truputį buvome apvilti, kada 

elektrinės partinio komiteto sekretorius A. 
Kulakovas pristatė redakcijos kolektyvą, 
kurį sudarė... du žmonės: redaktoriaus 
pavaduotojas V. Savickas ir moksleivių ir 
studentų skyriaus vedėja G. Adomaitytė. 
Jau nežinau, kokiais meduoliais Kulakovas 
suviliojo redakcijos atstovus, bet sutikime, 
net nesitarus apie susitikimo temą. galima 
buvo spėti, kad kalba kažin ar bus apie 
mokyklos problemas.

Po to, kai Savickas pradėjo gana išsamiai 
pasakoti apie laikraštį, užduotis, principus, 
kuriais remiasi kolektyvo darbe persitvarky
mo, viešumo periodu (pati tema taip pat 
įdomi), jautėsi kaip kaista atmosfera salė
je, žmonės su nekantrumu laukė kito 
pokalbio, troško „išleisti garą“. Tolesnė 
susitikimo eiga buvo klausimų-atsakymų, 
trumpų, bet raiškių replikų, pasisakymų 
forma.* Jau po dviejų-trijų redaktoriaus pa
vaduotojo atsakymų, buvo aišku, kad tęsti 
pokalbį IAE publikacijų tema, o tai pati 
skausmingiausia vieta, nėra jokio tikslo — 
„Komjaunimo tiesos“ atstovai atsakymams 
nebuvo pasiruošę. Tačiau postūmis buvo. 
ir važiavo. Žmonės konkretizavo, citavo, 
lygino, karščiavosi, kaltino. Daugelis pasi
sakymų, kurių pagrindinė tema: redakcijos 
tendencinis problemų sprendimas, kurios 
liečia elektrinę, Sniečkų, faktinių medžiagų 
iškraipymas, formavimas negatyvios visuo
menės nuomonės.

nors

Pokalbį vedė O. Docenko

VYKDOMAJAME KOMITETE

SPORTAS
Gruodžio 24, 25 dienomis 

Sniečkuje įvyko draugiškas 
futbolininkų iš Novo-Vorone- 
žo susitikimas. Pirmąjį su
sitikimą 67:79 laimėjo Snieč
kaus komanda (pirmosios 
dalies — 44:32). Antrasis 
susitikimas 67:65 Novo-Vo
ronežo naudai (pirmoje da
lyje — 35:40).

SKELBIMAS
Braslavo rajono (BTSR) 

kolūkiai ir tarybiniai ūkiai 
kviečia visus norinčius Snieč
kaus gyventojus sudaryti 
sutartis įvairioms žemės 
ūkio nuomos formoms. Nuo
mojama žemė, technika, pas
tatai ir įrenginiai, darbiniai 
ir produktyvūs 
Nuomotojais gali būti pavie
niai piliečiai arba grupės, 
kurie ne žemės ūkio darbuo
tojai arba ne kolūkio nariai. 
Visi klausimai reguliuojami 
sutartimi, kurią sudaro ūkis 
ir nuomininkas. kiekvienu 
konkrečiu atveju.

Kreiptis galima į bet kurį 
ūkį arba RAPS. RAPSe 
konsultacija teikiama telefo
nais: 22757 — ekonomikos 
skyrius, 22583 — žemės ūkio 
skyrius, 22590 — gyvulinin
kystės skyrius.

gyvuliai.

glausčiau.
„Publikacijose apie Ignalinos AE 

jaučiama temos naujovė, ir 
jos tikslas — atkreipti dėmesį į

buvo suomenės nuomonę šia linkme, atbūtumėte 
svarbiausias didelį naudingą darbą.

Sniečkų, R. Nasevičiūtes nuotr.O. Berioza

Straipsnyje „Metai pra- titulinis sąrašas galutinai
bėgo — planuojame atei- sukoreguotas) reikia skaity-
nantiems“ („T. A.“ Nr 21, ti
1988 m. gruodžio 28 d.)
vietoje „... į 1989 meįų 
titulinį sąrašą įtraukti se
kantys objektai“ 
laikraštis buvo renkamas,

III mikrorajone; past. 124 nierių stovyklos kanalizad-
B, V, G, parduotuvė jos-siurblių stotis ir trans

formatorinė pastotis:
Planuojama atiduoti eks

ploatacijai 24199 kv. m. 
bendro gyvenamojo -• ploto 
(429 butai).

gyvenamieji namai 76, 81
III mikrorajone;

II ketvirtis
gyvenamieji namai 57 A, 
B, 82 UI mikrorajone;

III ketvirtis
gyvenamieji namai 54, 55,-

73 B, mokykla 1176 moks
leiviams, past. 48 III mik

rorajone; sportinis komp
leksas, stadionas 5 tūks.t 

žiūrovų,; speciali profesinė 
technikos mokykla;

IV ketvirtis
gyvenamieji namai 56, 77

“įdirbio objektai“. 
1989 METAIS BUS ATI

DUOTI EKSPLOATACIJAI 
SEKANTYS PAGR1ND1- 

(kada N1AI OBJEKTAI;
I ketvirtis

„Elektros prekės“, past. 30 
B, V, G; viešbutis, sporti
nės aikštelės (16 št.), vai

kų darželis 320 vietų, past. 
94 (III mikrorajonas), pio-

,,...
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